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Protokół Nr LXXV/2024 z LXXV Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w dniu 29 stycznia 

2024 roku w Urzędzie Gminy w godzinach od 14:00 do 15:45. 

 

W sesji udział wzięli radni i sołtysi Gminy Kawęczyn oraz zaproszeni goście – zgodnie z listami 

obecności stanowiącymi załączniki do niniejszego protokołu. 

 
1. Otwarcie LXXV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości.  

6. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2024; 

b) zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej gminy Kawęczyn na 

lata 2024-2030; 

c) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy powyżej 3 lat na 

Infrastrukturę Oświetleniową  stanowiącą własność Gminy Kawęczyn; 

d) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli  na 

rok 2024, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 

kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i placówki doskonalenia 

nauczycieli oraz specjalności i form, na które dofinansowanie jest 

przyznawane;  

e) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników i kandydatów na strażaków ochotniczych straży pożarnych 

z terenu Gminy Kawęczyn; 

f) udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej Św. Macieja Apostoła                           

w Głuchowie na realizację zadania pn. „Remont kaplicy cmentarnej                         

w Głuchowie” w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

g) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Tureckiego; 

h) ustalenia zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych radnym Gminy Kawęczyn. 
7. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

8. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Zamknięcie LXXV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Ad. 1.Otwarcie LXXV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Otwarcia LXXV Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Piotr Gebler – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 15-u 

radnych na stan 15-u co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

 

Ad. 2.Uchwalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chciałby wprowadzić jakieś zmiany do 

porządku obrad.  

 

Nikt nie wniósł o zmiany. 
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Przewodniczący Rady P. Gebler przeprowadził głosowanie jawne, imienne nad 
porządkiem obrad.  
 
Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek  
 

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z LXXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi co do 

protokołu z LXXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn VIII kadencji. Uwag nie było. 

Zaproponował, aby protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do wglądu 

w Biurze Rady Gminy oraz przesłany z materiałami na posiedzenie sesyjne i nie zgłoszono 

uwag do jego zapisów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem 

protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek  

 
Protokół z LXXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 
 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie wnosili interpelacji ani zapytań. 

 

Ad. 5. Wystąpienie zaproszonych gości: 

Nikt z zaproszonych gości nie zabrał głosu.  

 

Ad. 6. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 
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Ad. 6. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2024; 

Głos zabrała Zastępca Kierownika Referatu Budżetowo-Podatkowego Marta Wojtczak, która 

powiedziała, że większość zmian była omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

Gminy Kawęczyn. Pierwsza zmiana dotyczy przeniesienia pracownika z urzędu gminy do 

żłobka, z czym wiąże się przesunięcie środków przeznaczonych na wynagrodzenie tej osoby z 

budżetu urzędu gminy do budżetu żłobka w kwocie 86 629,34 zł. Druga zmiana przekazana  

pismem wojewody wielkopolskiego dotyczy zwiększenia planu dotacji celowej w kwocie 25 

603 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Następnie 

M. Wojtczak poinformowała, że w związku z planowanym remontem ośrodka zdrowia w 

Tokarach Pierwszych w ramach Rządowego Programu Rozbudowy Zabytków i otrzymanymi 

kosztorysami, jesteśmy zobowiązani zabezpieczyć w budżecie dodatkowe środki na to zadanie, 

w tym nadzór inwestorski w kwocie 180 000,00 zł. Następna zmiana dotyczy zabezpieczenia 

w budżecie środków na zadanie modernizacji oczyszczalni ścieków i budowy sieci 

kanalizacyjnej  kwoty 1 903 412,05 zł, z czego kwota 1 096 587, 95 zł pochodzi z Polskiego 

Ładu, a kwota 806 824,10 zł ze środków własnych. Kolejna zmiana związana jest z 

zabezpieczeniem w budżecie gminy środków na zadanie przebudowy stacji uzdatniania wody 

w Tokarach Pierwszych w wysokości 811 800,00 zł, na którą składa się wartość 660 000,00 zł 

w ramach dofinansowania PROW oraz 151 800,00 zł jako wkład własny gminy. W dalszej 

części obrad zastępca Kierownika Referatu M. Wojtczak powiedziała, że kolejna zmiana to 

zabezpieczenie w budżecie kwoty 230 000,00 zł na modernizację oświetlenia ulicznego w 

miejscowości Kawęczyn, a także kwoty 4 100,00 zł z przeznaczeniem na koszty ponoszone w 

związku z opłatą dzierżawy na rzecz Spółki Oświetlenie Uliczne i Drogowe. Kolejna zmiana 

dotyczy zabezpieczenia w budżecie środków niezbędnych do realizacji zadania 

zagospodarowanie terenu poprzez budowę placu zabaw i siłowni zewnętrznej w Skarżynie. 

Poinformowała, że wartość kosztorysowa zadania wynosi 160 000,00 zł, kwota dofinansowania 

z urzędu marszałkowskiego wynosi 70 000,00 zł, a kwota zabezpieczona w funduszu sołeckim 

wynosi 5 000,00 zł. Wskazała, że w budżecie gminy winniśmy zabezpieczyć środki w 

wysokości 85 000,00 zł. Przypomniała, że w planie wydatków mamy na przedmiotowe zadanie 

zabezpieczoną kwotę w wysokości 20 000,00 zł, w związku z tym proponujemy zwiększenie 

wkładu własnego o kwotę 65 000,00 zł. W ramach tego zadania zabezpieczone zostały również 

środki na wynagrodzenie inspektora nadzoru. W dalszej części obrad przedstawione zostały 

zmiany, które wpłynęły po posiedzeniu komisji. W związku z naborem wniosków na stypendia 

sportowe, nagrody i wyróżnienia dla osób fizycznych, które reprezentowały gminę na arenie 

wojewódzkiej, ogólnopolskiej i międzynarodowej, zabezpieczamy dodatkowe środki w kwocie 

3 900,00 zł. Następna zmiana dotyczy pisma otrzymanego od wojewody wielkopolskiego w 

zakresie zwiększonej dotacji celowej w kwocie 3 000,00 zł z przeznaczeniem na 

wynagrodzenie dla opiekuna prawnego za sprawowanie opieki, której realizacją zajmuje się 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Ostatnie zmiany dotyczą wniosków o zmianę 

przedsięwzięć w ramach funduszu sołeckiego dwóch sołectw:  

1) Sołectwo Chocim – zadanie zakupu materiałów w ramach bieżącego utrzymania dróg 

zostaje pomniejszone o kwotę 1 000 zł, natomiast zadanie pracy sprzętu również w 

ramach bieżącego utrzymania dróg zostaje pomniejszone o 500,00 zł, zmniejszeniu o 

kwotę 6 151,33 zł ulega usługa dla zadania ocieplenia świetlicy wiejskiej, zadanie 

kultywowanie tradycji i obrzędów sobótkowych w formie zakupu materiałów do 

przygotowania posiłków zmniejszono do kwoty 1 500,00 zł, zwiększeniu ulega zakup 

materiałów w ramach zadania ocieplenie świetlicy wiejskiej w kwocie 9 151,33 zł; 
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2) Sołectwo Marianów – Kolonia – sołectwo zmienia nazwę zadania z „Budowa altany” 

na „Zagospodarowanie terenu rekreacyjnego poprzez budowę altany i siłowni 

plenerowej” w łącznej kwocie 15 500,00 zł.  

Podsumowując zastępca Kierownika Referatu Budżetowo-Podatkowego M. Wojtczak 

powiedziała, że na wniosek jednostek dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków 

pomiędzy paragrafami w ramach środków określonych uchwałą budżetową dla prawidłowej 

realizacji budżetu.   

 
Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w zakresie omawianego 

podpunktu.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  

 
Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2024. Odbyło się głosowanie jawne 

imienne. 
 
Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2024; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek 

 
Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXV/488/2024 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

gminy na rok 2024. 

 
b) zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2024-
2030; 
Głos zabrała Zastępca Kierownika Referatu Budżetowo-Podatkowego Marta Wojtczak, która 

powiedziała, że wszystkie zmiany WPF były omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji 

Rady Gminy Kawęczyn. Pierwsza zmiana dotyczy zabezpieczenia w  wieloletniej prognozie 

finansowej na 2025 rok na zadanie modernizacji oczyszczalni ścieków i budowę sieci 

kanalizacyjnej środków w wysokości 1 903 412,05 zł, które pochodzą z Polskiego Ładu. Druga 

zmiana dotyczy zabezpieczenia w WPF na 2025 rok środków na zadanie przebudowy stacji 

uzdatniania wody w Tokarach Pierwszych w wysokości 773 670,00 zł z przeznaczeniem na 

wynagrodzenie dla wykonawcy kwotę 750 300,00 zł oraz na wynagrodzenie inspektora 

nadzoru kwotę 23 370,00 zł. Dodała, że na kwotę 773 670,00 zł będzie składało się 

dofinansowanie PROW w wysokości 610 000,00 zł oraz wkład własny w kwocie 163 670,00 

zł. Ostatnia zmiana dotyczy ujęcia w WPF kwoty 20 500,00 zł na rzecz spółki Oświetlenie 

Uliczne i Drogowe z siedzibą w Kaliszu, w związku z ponoszonym miesięcznym czynszem 

wynikającym z umowy dzierżawy na infrastrukturę oświetleniową. Powyższa kwota zostanie 

rozłożona na lata 2024-2029. 
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Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn P. Gebler zapytał, czy ktoś ma pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag.  

 
Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej gminy Kawęczyn na lata 2024-

2030. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 
Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej gminy Kawęczyn na lata 2024-2030;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXV/489/2024 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2024 – 2030. 

 

c) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy powyżej 3 lat na Infrastrukturę 

Oświetleniową stanowiącą własność Gminy Kawęczyn; 

Podinspektor K. Gil przedstawiła projekt uchwały.  

 

W trakcie omawiania projektu uchwały na salę posiedzeń dotarła Kierownik CUW J. Krucka, 

natomiast obrady opuściła Zastępca Wójta E. Tomczak.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy powyżej 3 lat na 

Infrastrukturę Oświetleniową stanowiącą własność Gminy Kawęczyn. Odbyło się głosowanie 

jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy powyżej 3 lat na Infrastrukturę 

Oświetleniową stanowiącą własność Gminy Kawęczyn;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 
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Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXV/490/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy powyżej 3 lat na Infrastrukturę Oświetleniową stanowiącą własność 

Gminy Kawęczyn. 

 

Podinspektor K. Gil opuściła bezpowrotnie salę posiedzeń.  

 

d) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2024, ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i 

placówki doskonalenia nauczycieli oraz specjalności i form, na które dofinansowanie jest 

przyznawane; 

Kierownik Centrum Usług Wspólnych Jolanta Krucka przedstawiła projekt uchwały. 

 

W trakcie omawiania projektu uchwały na salę posiedzeń dotarły Monika Jatczak i Beata 

Andrzejewska.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 

2024, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez 

szkoły wyższe i placówki doskonalenia nauczycieli oraz specjalności i form, na które 

dofinansowanie jest przyznawane. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2024, ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i 

placówki doskonalenia nauczycieli oraz specjalności i form, na które dofinansowanie jest 

przyznawane;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXV/491/2024 w sprawie planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2024, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i placówki 

doskonalenia nauczycieli oraz specjalności i form, na które dofinansowanie jest 

przyznawane. 
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Kierownik CUW J. Krucka opuściła bezpowrotnie salę posiedzeń. 

 

e) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników i kandydatów na 

strażaków ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Kawęczyn; 

Inspektor Monika Jatczak przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników i 

kandydatów na strażaków ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Kawęczyn. Odbyło 

się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników i kandydatów na 

strażaków ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Kawęczyn; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXV/492/2024 w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników i kandydatów na strażaków 

ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Kawęczyn 

 

Inspektor M. Jatczak opuściła bezpowrotnie salę posiedzeń. 

 

f) udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej Św. Macieja Apostoła w Głuchowie na 

realizację zadania pn. „Remont kaplicy cmentarnej w Głuchowie” w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków; 

Inspektor Beata Andrzejewska przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej Św. Macieja Apostoła w 

Głuchowie na realizację zadania pn. „Remont kaplicy cmentarnej w Głuchowie” w ramach 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 
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Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej Św. Macieja Apostoła w Głuchowie na 

realizację zadania pn. „Remont kaplicy cmentarnej w Głuchowie” w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXV/493/2024 w sprawie udzielenia dotacji Parafii 

Rzymsko-Katolickiej Św. Macieja Apostoła w Głuchowie na realizację zadania pn. 

„Remont kaplicy cmentarnej w Głuchowie” w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków. 

 

Inspektor B. Andrzejewska opuściła bezpowrotnie salę posiedzeń.  

 

g) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Tureckiego; 

Inspektor M. Krakowiak przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Tureckiego. Odbyło się 

głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Tureckiego;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXV/494/2024 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Tureckiego.  
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h) ustalenia zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnym Gminy 

Kawęczyn. 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler powiedział, że przyjmowana ponownie uchwała ma 

na celu wprowadzeniu zapisu o wyjściu w życie uchwały po 14 dniach od jej publikacji w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, co wcześniej nie miało miejsca. 

Wskazał, że wcześniej pisaliśmy, iż uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Pozostałe 

zapisy uchwały nie zmieniają się w stosunku do tej, która była podejmowana w grudniu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnym Gminy Kawęczyn. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnym Gminy 

Kawęczyn;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXV/495/2024 w sprawie ustalenia zasad wypłacania 

diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnym Gminy Kawęczyn. 

 

Ad. 8. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

Jan Nowak - Wójt Gminy Kawęczyn przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za 

okres międzysesyjny. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

Piotr Gebler - Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił sprawozdanie z działalności za okres 

międzysesyjny.  

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10. Zapytania i wolne wnioski. 

Radny P. Urbanek odnosząc się do wydłużonego działania świetlicy w szkole podstawowej w 

Kawęczynie, powiedział, że rozumie, iż w związku z tym, że taką chęć wyraziło tylko 4 

chętnych, to godziny nie zostaną wydłużone np. od drugiego semestru.  
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Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że grupa nie jest zbyt duża, a jakieś koszty musiałby być 

ponoszone. Wskazał, że jeżeli uzasadnienie wydłużenia godzin będzie odpowiednie, to można 

na tym tematem pochylić się od drugiego semestru. Nadmienił, że na ta chwile nie zajmie 

stanowiska, ale jego zdaniem 1 bądź 2 dzieci, to zbyt mała liczba, aby wydłużać dla nich 

świetlice. Dodał, że nieznane mu są powody, dlaczego dane dzieci musiałyby zostawać dłużej 

na świetlicy. Wspomniał, że są też organizowane dowozy. Podkreślił, że jeżeli jest taka 

potrzeba to przedmiotowy temat zostanie wpisany w plan następnych komisji, gdzie zostanie 

przygotowana symulacja kosztów wydłużonego działania świetlicy przez Kierownika 

Centrum Usług Wspólnych.  

Radny R. Jaśkiewicz odniósł się do sprawy uszkodzonej wiaty przystankowej w 

Myszkowicach – zerwane płyty eternitu leżące na dachu przystanku.  

Wójt Gminy powiedział, że zapomniał o tym zgłoszeniu, i jutro albo pojutrze zajmie się nim, 

po czym skontaktujemy się z radnym w tej sprawie.  

Wiceprzewodniczący S. Kasprzak powiedział, że z tego co słyszał dnia 23 stycznia firma 

Orange odwołała się od negatywnej decyzji Wójta Gminy Kawęczyn w sprawie budowy 

wieży telekomunikacyjnej. Dopytał, czy teraz czekamy na decyzję organu odwoławczego i 

jaki czas to może potrwać.  

Wójt Gminy powiedział, że firma za pośrednictwem gminy odwołała się do Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego, a  rozpatrzenie odwołania może potrwać ok. 1,5-2 miesięcy.   

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że cała procedura odwoławcza potrwa.  

Wójt Gminy powiedział, że przygotowując się do sesji rozmawiał z panią Haliną Ambroziak 

– Juszczak, gdzie ustalono, że w tym tygodniu odwołanie zostanie przekazane dalej, ponieważ 

mamy na to określony czas.  

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że cała procedura odwoławcza wygląda 

następująco: najpierw jest odwołanie do SKO, następnie może być do WSA i kolejne do 

NSA. Wskazał, że podobna sytuacja jest z magazynami mocy w Marcinowie, gdzie dzisiaj 

gmina otrzymała decyzję, że WSA podtrzymuje decyzję gminy i SKO, które też wydały 

decyzję odmowną. Nadmienił, że chce pokazać, jaka jest ścieżka całej procedury i ile to trwa. 

Dodał, że w przypadku magazynów mocy w Marcinowie trwa to już w granicach pół roku, a 

jest jeszcze możliwość odwołania do NSA, które może przedłużyć całą procedurę jeszcze o 

rok albo nawet dwa lub trzy lata. 

Wójt Gminy powiedział, że on nie mówił o całej procedurze, tylko odniósł się do pytania co 

dalej, wyjaśniając że wpłynęło do nas odwołanie i mamy czas na przygotowanie dokumentów 

i przekazanie ich do SKO.  

Radny P. Urbanek odnosząc się jeszcze raz do tematu świetlicy wskazał, że oczekiwał 

przeprowadzenie ankiety w innej formie. Jak było wspomniane ankiety zostały skierowane do 

29 rodziców, czyli tylko do rodziców dzieci obecnie korzystających ze świetlicy. Wyjaśnił, że 

nie ma tutaj opinii rodziców, którzy wiedzą, że jest ona czynna do 13:30 w związku z czym 

nie mogą oni wrócić do pracy. Dodał, że nie chciałby takiej sytuacji, gdzie dzieci uciekają 

nam ze szkół.  

Wójt Gminy powiedział, że dotyczy to przedszkoli, a nie szkół.  
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Radny P. Urbanek powiedział, że w szkołach też pojawiają się takie sytuacje.  Podkreślił, że 

ankieta powinna być udostępniona wszystkim rodzicom, a nie tylko tym, których dzieci 

uczęszczają już na świetlice.  

Wójt Gminy powiedział, że z tego, co wie, to w najbliższych dnia są wywiadówki w 

poszczególnych szkołach, dlatego byłaby to okazja do poruszenia tego tematu.  

Radny P. Urbanek powiedział, że myśli, że skala rodziców chcących korzystać z wydłużonych 

godzin świetlicy jest dużo większa. Wskazał, że rozmawiał z rodzicami dzieci, którzy 

wróciliby chętnie do pracy, ale z tego względu, że świetlica jest do 13:30 nie mają takiej 

możliwości.  

Wiceprzewodniczący G. Dzikowski poprosił o informacje na tematy budowy linii kolejowej 

Konin – Turek. Wskazał, że śledził obrady do godziny 20:00, ale nie wiem na czym się one 

zakończyły. Podkreślił, że znacznie wzrosły koszty budowy kolei, a ponadto jego zdaniem 

przeprowadzenie nadzwyczajnej sesji było pomyłką.  

Wójt Gminy powiedział, że nie umie tego ocenić, ponieważ to nie my byliśmy władni ją 

zwołać. Wójt Gminy powiedział, że nie uczestniczył w sesji do końca, ponieważ był do 

godziny ok. 19:30 – 19:40. Dodał, że w sesji uczestniczyło ok. 100 osób. Podkreślił, że koszty 

faktycznie nie są do końca znane. Dodał, że dokładnie nikt nie wie, ile osób z tej kolei będzie 

korzystać. Oscylowano w ilości od kilkuset do nawet tysiąca osób na dobę, ale dokładnych 

danych nikt nie przedstawił.  Szacowane koszty to wartość 1 130 000 000,00 zł. Wójt Gminy 

nadmienił, że ileś budynków, w tym nowych trzeba będzie wyburzyć, a część z pozostałych 

będzie w niewielkiej odległości od lokalizacji kolei. Dodał, że kolei na tą chwilę nie będzie 

połączona  z żadnym większym miastem. Podsumował, że jest zbyt dużo niewiadomych. 

Wójt Gminy powiedział, że jego zdaniem materiał nie był dobrze przygotowany. Ponadto 

nadmienił, że było bardzo dużo prostych pytań, które można było przewidzieć. Dodał, że 

projekt wymaga doprecyzowania.  

Wiceprzewodniczący Rady G. Dzikowski powiedział, że koszt był ok 600 milionów, a teraz 

wzrósł. Podkreślił, że chodzi tutaj o wkład naszej gminy, gdzie nie będziemy mieli z tym tak 

naprawdę nic wspólnego.  

Wójt Gminy powiedział, że na początku było ok. 600-650 milionów. Dodał, że mamy 

nadzieję, że kiedyś kontynuowane będzie połączenie w kierunku południowym.  Wskazał, że 

nie pytał o to, czy były rozmowy z samorządem łódzkim na temat ewentualnego połączenia 

przedmiotowej kolei z Łodzią. Podkreślił, że ma to być zarówno transport osobowy, jak i 

towarowy.  

Sołtys Sołectwa Będziechów Andrzej Janik powiedział, że kilkukrotnie zgłaszał potrzebę 

uzupełnienia wyrw w nawierzchni asfaltowej drogi gminnej w kierunku Małgowa. Wskazał, 

że dziury się pogłębiają.  

Wójt Gminy powiedział, że jechał tamtą drogą koło 14 stycznia i te dziury nie były takie złe. 

Dopytał, czy było to zgłaszane.  

Sołtys A. Janik powiedział, że zgłaszał to na styczniowej naradzie sołtysów, ale również 

latem, gdzie wyjaśniono mu, że droga ma być całkowicie modernizowana.  

Radny A. Kwineciak opuścił bezpowrotnie salę posiedzeń.  
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Wójt Gminy powiedział, że ktoś wcześniej zgłaszał dwie większe wyrwy oraz problem z 

dwoma mostkami na tej drodze, w związku z czym jutro spotyka się z prezesem firmy, która 

wygrała przetarg na wykonanie tej drogę. Wskazał, że będą to dodatkowe prace, za które 

będzie trzeba zapłacić. Podkreślił, że jutro ktoś podjedzie na miejsce, aby to zobaczyć i zrobić 

zdjęcia na tą okoliczność, ponieważ tak praktykujemy. Dodał, że przed wyjazdem 

skontaktujemy się z panem sołtysem.  

Wiceprzewodniczący Rady G. Dzikowski powiedział, żeby uzupełnić też wyrwy od 

przystanku do remizy w kierunku zachodnim.  

Radny Ł. Mila odniósł się jeszcze raz do sesji Sejmiku Wojewódzkiego, mówiąc, że próbuje 

wmówić się samorządom, że będą brały udział procentowy w realizacji przedsięwzięcia, 

ponieważ jak widzimy koszty rosną, a my umawialiśmy się na konkretną kwotę. Radny 

zauważył, że nie wiem, czy większość samorządów zgodziła się na udział procentowy bez 

względu na przekroczenie planowanej kwoty. Radny powiedział, że obawia się, że przy 

przedstawianych już rosnących kosztach udział może być bardzo duży. Dopytał, czy nadal 

będziemy pootrzymywali stanowisko, że nie przekażemy więcej niż ustalona kwota, czyli 1 

milion złotych oraz jak podejdą do tego inne samorządy. Ponadto powiedział, że osoba bardzo 

popierająca to przedsięwzięcie, współautor, a nawet autor tego pomysłu powiedział, że dużo 

ludzi zgłaszam mu, że kolei jest bardzo potrzebna, a jednocześnie powiedział, że w swojej 

kampanii nie poruszał tego tematu, ponieważ nie jest to temat polityczny. Nawiązał do tego, 

że przy okazji wyborów samorządowych można byłoby zorganizować referendum w danych 

samorządach, aby ich mieszkańcy mogli się wypowiedzieć, czy kolei ich zdaniem jest 

potrzebna. Podsumował, że niektórzy mogliby się zdziwić, jaka jest opinia mieszkańców na 

ten temat.  

Wójt Gminy powiedział, że gdyby to było miliard czy miliard dwieście, to jeszcze byłoby to 

do wykonania. Wskazał, że jeżeli nikt odważny nie powie, że trzeba dokładnie policzyć, ile 

będzie kosztować inwestycja i ile eksploatacja, to będzie duży problem z utrzymanie spokoju 

wokół tej sprawy. Wskazał, że przedstawiono wyliczenia, które były bardzo duże względem 

tego, co mówiono wcześniej. Nadmienił, że nie mówiono o kosztach eksploatacji. Ponadto 

dodał, że nikt nie wie, ile osób będzie korzystać z kolei. Wskazał, że mówiono o tym, aby 

zakupić autobusy wodorowe, które dowoziłyby ludzi z Konina do Turku, co będzie o wiele 

tańsze i bardziej ekologiczne, ale też nie wskazano, ile mogłoby to kosztować. Nadmienił, że 

wydaje się, że byłoby to taniej, ponieważ nie byłoby w tym przypadku potrzeby budowy 

infrastruktury. Nadmienił, że jeżeli wartość inwestycji z roku na rok będzie się zwiększała, to 

z pewnością większość samorządów może się wycofywać z wkładu w przedmiotową 

inwestycję. Podkreślił, że jest też trochę prawdy w tym, że jest to historyczny moment, kiedy 

ta kolei w Turku może być, tylko musi być nas na to stać.  

Radny T. Tyrakowski zgłosił potrzebę uzupełnienia ubytków w nawierzchni asfaltowej drogi 

powiatowej relacji Milejów – Tokary.  

Wójt Gminy powiedział, że pracownicy Zarządu Dróg Powiatowych wycinają suche i 

połamane drzewa i jak tylko warunki pozwolą, to mają być też uzupełnione ubytki na 

drogach. Dodał, że w środę ma być w Turku i będzie próbował się umówić na spotkanie z 

Kierownikiem Zarządu Dróg Powiatowych, aby omówić kwestię uzupełnienia wyrw, a także 

jeszcze kilka innych spraw drogowych. 
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Radny Ł. Mila odniósł się do wypowiedzi pana Wójta na temat kolei, który powiedział, że jak 

koszty będą wzrastać, to być może samorządy będą wycofywać się z tej inwestycji. Radny 

zastanawia się tylko, kiedy może to nastąpić, ponieważ my co roku przeznaczamy jakieś 

środki i może być tak, że jeden samorząd wycofa się w jednym roku, a inny w drugim. Radny 

powiedział, że jego zdaniem powinna być wspólna deklaracja, czy naprawdę decydujemy się 

dofinansowywać tę inwestycję, czy należałoby temat zamknąć.  Dodał, że jego zdaniem, 

mimo tego, że wiodący jest samorząd województwa wielkopolskiego, to samorządy mają 

dużo do powiedzenia, nawet ze względu na to, że wielu mieszkańców jest przeciw budowie 

kolei. Wskazał, że zaraz przyjdzie czas, że będziemy musieli wpłacić kolejną transzę 

pieniędzy, gdzie koszty po naszej stronie cały czas rosną, a nadal nie wiemy, czy inwestycja 

dojdzie do skutku. Podsumował, że tak jak już kiedyś ktoś powiedział, mogą być to pieniądze 

wyrzucone w błoto.  

Wójt Gminy powiedział, że gminy konińskie nie wyglądały na szczęśliwe podczas tej sesji. 

Wyjaśnił, że w naszym powiecie kolei będzie przebiegała przez trzy gminy.  

Radny R. Jaśkiewicz poprosił, aby zgłosić do powiatu potrzebę generalnego remontu drogi 

powiatowej relacji Marcjanów – Żdżary. Wskazał, że teraz do remontu planowana jest droga 

relacji Marcjanów – Potworów, a następna to Kawęczyn – Głuchów.  

Wiceprzewodniczący Rady G. Dzikowski odnosząc się jeszcze do kolei powiedział, że jego 

zdaniem koszty w rzeczywistości będą jeszcze raz takie. Nawiązał również do tego, że kilka 

naszych dróg powiatowych jest w fatalnym stanie, i jak mamy tłumaczyć naszym 

mieszkańcom, że dofinansowujemy budowę kole, a nasze drogi są w bardzo złym stanie.   

Wójt Gminy poprosił, aby wrócić do tego tematu na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

Gminy Kawęczyn za dwa, trzy tygodnie.   

Wiceprzewodniczący Rady G. Dzikowski zapytał Wójta Gminy, czy wiem on, gdzie będzie 

stacja końcowa.  

Wójt Gminy odpowiedział, że w południowej części Turku. 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler powiedział, że po prawej stronie dojeżdżając do 

Turku, przed osiedlem Słonecznym, co potwierdził Wójt Gminy J. Nowak.  

Więcej zapytań i wolnych wniosków nie było.  

 

Ad. 10. Zamknięcie LXXV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Piotr Gebler - Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn uznał LXXV Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął obrady.  

 

 

                       Protokołowała                                                   Przewodniczył 

 

                Magdalena Krakowiak                                               Piotr Gebler 
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